
V pomoč vinogradnikom. 
V zadnji številki »Slov. Gospodarja« smo 

omenili, da utegne po trtni uši poškodovanim 
vinogradnikom na veliko korist biti postava, 
katero je po predlogu državnega poslanca 
Z i č k a r j a sklenil državni zbor, namreč, da 
bo smela država tudi več brezobrestnih po
sojil dajati za prenovitev opustošenih vino
gradov, kakor posamezne dežele. Po dozdaj
šnji postavi iz L 1892 je smela država dati 
le samo toliko, kolikor je dala v ta namen 
dežela. To je vzrok, da se je toliko prošenj 
za brezobrestna posojila moralo odbijati vsako 
leto, ker je primanjkovalo denarjev. 

A s tem še ni vse doseženo, če se vino
gradi prenovijo. Po nekaterih krajih so letos 
pridelali obilo vina: toda prodati ga ne mo
rejo. D v e h p o s t a v nam bo še t r e b a , 
da našim vinogradnikom zasijejo zopet boljši 
dnevi: postave z o p e r p o n a r e j a n j e 
v i n a in odprave n e s r e č n e v i n s k e 
k l a v z u l e n a s p r o t i I t a l i j i . Če naši 
domači vinogradniki še toliko vina pridelajo, 
pa se bo smelo vino ponarejati in pačiti, tuje 
vino slabe vrste prodajati pod imenom naših 
dobrih domačih vin; bo vinogradnikom še 
m a l o p o m a g a n o. In če se bo smelo 
laško vino brez carine ali pa po tako nizki 
carini, kakor dozdaj, v Avstrijo uvaževati 



ne bo obilni pridelek domačega vina našim 
rojakom pomagal mnogo. 

Zato je jako veselo, kar je »SI. Gosp.» 
pred nekaj meseci naznanil, da je p o s l a 
n e c Z i č k a r predložil državni zbornici 
nasvet, naj se sklene p o s t a v a z o p e r 
v s a k o r š n o p a č e n j e v i n a . V s i 
n a š i s l o v e n s k i p o s l a n c i pa so že 
opetovano predlagali nasvete in nekateri celo 
govorili v zbornici proti temu, da bi se še 
dalje smelo laško vino proti tako nizki 
carini uvaževati v Avstrijo, kakor se je to 
godilo do zdaj. Naš p o s l a n e c R o b i č 
je ob priliki, ko se je državna zbornica 
posvetovala o uvažanji laškega vina v Av
strijo, govoril v zbornici proti obnovljenju 
tozadevne pogodbe z Italijo. V tolažbo našim 
vinogradnikom bodi povedano, da je zbornica 
poslancev s o g l a s n o sklenila, da mora 
naša vlada zopet vpeljati prejšnjo visoko 
carino proti laškim vinom Naši poslanci so 
in bojo gotovo tudi v prihodnje storili vse, 
kar je treba, da si zopet opomorejo naši 
vinogradniki. 


